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W związku z informacją, że frekwencja podczas głosowania ciechanowskiego Budżetu 
Obywatelskiego wynosiła 19,9% nasuwają się pewne wątpliwości co do sposobu jej obliczania. Przy 
obliczaniu frekwencji nie były brane pod uwagę głosy nieważne.  

Faktem bezspornym jest, że nie powinny być brane przy obliczaniu frekwencji głosy 
nieważne, gdzie głosowano np. za osoby zmarłe, bądź głosowały osoby niebędące mieszkańcami 
Ciechanowa. Natomiast powinny być brane do frekwencji głosy nieważne oddane przez mieszkańców 
uprawnionych do głosowania. Nie należy wszystkich głosów nieważnych traktować jednakowo. 
Podczas wyborów, na różnych szczeblach, Państwowa Komisja Wyborcza podczas obliczania 
frekwencji bierze pod uwagę głosy nieważne. 

Zgodnie z  uchwałą nr 451/XXXI/2017 Rady Miasta Ciechanów z dnia 25 maja 2017r. w 
sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Ciechanów konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego na 2018 r. jeżeli frekwencja wyniesie do 20% to zostanie przeznaczony na Budżet 
Obywatelski 1% wykonanych dochodów z poprzedniego roku budżetowego. Natomiast jeżeli ogólna 
frekwencja wyniesie powyżej 20%  to na Budżet Obywatelski zostanie przeznaczone 1,5% 
wykonanych dochodów z poprzedniego roku budżetowego, co daje kwotę większą o około 850 tyś. zł. 

W wyniku ponownego przeliczenia ogólnej frekwencji może okazać się, że kwota 
przeznaczona na Budżet Obywatelski może być wyższa o 850 tys. zł, co będzie skutkować realizacją 
kolejnych zadań. 

W związku z powyższym proszę Pana Prezydenta o ponowne przeliczenie ogólnej frekwencji z 
uwzględnieniem głosów nieważnych oddanych przez uprawnionych mieszkańców Ciechanowa. 

 
 


